
MUISTIO 

Haukivuoren aluejohtokunnan kokous 

ke 19.7.2023 klo 18 

Jari Ahokas, puheenjohtaja 
Jukka Ah�ainen (Teams) 
Helena Manninen 
Eveliina Naumanen 
Eljas Pölhö 
Amir Turkanovic (Teams) 
Elina Vauhkonen, sihteeri (Teams) 
 

1. Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18:06 
 

2. Mikkelin kaupungin osallistuvan budje�n vuoden 2022 kohteiden toteutuminen. 
 
Osallistavassa budjetoinnissa Haukivuori oli saanut rahoituksen Parkour-välineille, 
levähdyspenkeille ja pyöränkorjauspisteelle. Aluejohtokunta joutuu vielä kysymään, onko 
nämä kohteet toteutuneet. 
Eljas Pölhö totesi, eteivät penkit ole sillä paikalla, missä kaupunginpuutarhurin kanssa oli 
katselmuksessa katsotu. On epäselvää, onko palvelukeskuksen ympäristöön tuodut 
varastopenkit kyseiseen tarkoitukseen ja onko varatua rahaa käytety penkkeihin? Entä 
muut kohteet? Helena Manninen otaa yhteytä kaupunkiin asiasta. 
 
Osallistava budjetointi §78  Kaupunkikehityslautakunta 24.5.2022 
Parkour-välineinvestointi, Haukivuoren yhtenäiskoulu (15 000) 
Levähdyspenkit, Haukivuori ja Suomenniemi (10 000) 
Pyöränhuoltopisteitä Mikkeliin (1 kpl keskusta ja 1 kpl/pitäjä) (20 000) 
 
 

3. Kehitämisehdotukset 
Aluejohtokunnalle on tullut seuraavia ehdotuksia Haukivuoren sataman kehitämiseen: 
- Suihku Haukivuoren satamaan 
- Caravan-kohderyhmälle kei�ö-peseytymis�lat 
- Saunan kunnostaminen kaupungin nykyisellä kiinteistöllä ja ton�lla 
- Siisteyden parantaminen: roskakorit matonpesupaikalle 
- Kunnossapidon parantaminen: pöytä-penkkiryhmän kunnostaminen pyykinpesupaikalla 
- Sataman kioskin toimija tulee löytää hyvissä ajoin kesäkaudelle 2024, jolloin myös ovien 
avaus (wc:t) kuuluisivat yritäjälle 

 

4. Vesakoiden raivaus 



Porsaskosken�ellä tarvitaan �en ja järven välisen pusikon raivaamista ja näkymäalueen 
parantamista välillä Kapustasalmi-72. Lisäksi Porsaskosken�en ja Kurkisensaaren�en 
risteyksestä on saatava näkyvyytä parannetua raivaamalla kasvillisuuta. Tämä on ollut 
bussin kuljetajien ja monen kesäasukkaan toive. Eljas Pölhö laa�i kaupungille lähetetävän 
kartan raivausta kaipaavasta alueesta, jota se tavoitaa Ely-keskuksen kunnossapidon. 
 

5. Varsinaiseen kokousta varten pyydetään talouden �lannekatsaus ja �litapahtumat. Avaimet 
pyörän lukitukseen: 200 euroa ja lukkoon satamassa 125 euroa.   
 

6. Liikenneturvallisuuden parantaminen 
Aluejohtokunta haluaa parantaa liikenneturvallisuuta Haukivuoren Asemankylän kohdalla 
72-�ellä. Ely-keskukselle ehdotetaan nykyisen 60 km/h:n nopeusrajoitusalueen 
pidentämistä Kisarannasta Porsaskosken�en liitymään as�. Asiasta laaditaan 
havainnollistava karta Ely-keskukselle. Myös nopeusnäytö olisi liikenneturvallisuuta 
parantava toimi kyseisellä �eosuudella.  
 

7. Eloisan palveluverkosto.  
 
Haukivuoren aluejohtokunta vastustaa Haukivuoren hyvinvoin�aseman lakkautamista ja 
laa�i asiasta lausunnon Eloisalle ja antaa sen �edoksi Mikkelin kaupungille ja Kelaan. 
 
Haukivuoren aluejohtokunta tekee lausunnon 18.8. mennessä Eloisan palvelujen 
tuotantosuunnitelman luonnoksesta htps://etelasavonha.fi/eloisan-palvelujen-
uudistaminen-alkoi-lue-koko-suunnitelmaluonnos-ja-ota-kantaa/ 
seuraavilla argumenteilla: 
 
Palvelujen nykyinen käytöaste on hyvä eikä hukkaneliöitä ole 

- Palvelujen käytöaste on hyvä, asiakkaita riitää Haukivuorella, sekä ajat etä �lat 
ovat tehokkaassa käytössä  

- Haukivuorella on jo tehty sopeutamistoimia tehostamalla neliöitä, kun 
terveysaseman kiinteistöstä luovu�in ja palvelut siirtyivät toimimaan 
palvelukeskuksen �loissa. Nykyinen kiinteistö on jo tehokkaassa käytössä. 

- Kiinteistö on Mikkelin kaupungin, ja on siten myös kaupungin etu, etä siinä olevat 
Eloisan palvelut jatkavat 

 
Palvelujen saavutetavuus 

- Haukivuoren aluejohtokunta ehdotaa mallia, jossa palvelukeskuksen yhteydessä 
olevat nykyiset ja hyvin toimivat palvelut pidetään asiakkaiden saavutetavissa 

- Liikenne Mikkeliin tulee ongelmaksi asiakkaille. Julkisia kulkuyhteyksiä on hyvin 
kehnos�, asiakkailla menee koko päivä käyn�in ja se on raskasta vanhemmille 
henkilöille. Palvelu ei tällöin ole saavutetava ja on vaara, etä hoitoon hakeudutaan 
liian myöhään, jolloin tarvitaan jo kalliimpaa erikoissairaanhoitoa. 

- Haukivuoren palvelukeskuksen palveluille on väestön ikääntyessä jatkossa kasvavaa 
kysyntää ja se mahdollistaa myös muulle väestölle tarjotavia hyvinvoin�aseman 

https://etelasavonha.fi/eloisan-palvelujen-uudistaminen-alkoi-lue-koko-suunnitelmaluonnos-ja-ota-kantaa/
https://etelasavonha.fi/eloisan-palvelujen-uudistaminen-alkoi-lue-koko-suunnitelmaluonnos-ja-ota-kantaa/


palveluja, kuten laboratorio-, neuvola- ja lääkäripalveluita, joita tarjotaan jo nyt 
keskitetys� �etyinä päivinä. Tätä toimivaa käytäntöä ei pidä hajotaa, vaan 
pikemminkin vahvistaa. 

 
Säästöä ei saada aikaan, muta elinvoimaisuus kärsii 

- Rahan säästöä ei lakkautamalla saavuteta, sillä samat palvelut pitäisi järjestää 
toisaalla ja sekä asiakkaiden etä paikallisen henkilökunnan tulisi ajaa Mikkeliin, 
vähintään 80 kilometriä päivässä. Seuraa muita kuluja, kuten Kelan kulut ja 
työmatka-ajot. 

- Kela-kyydit lisääntyvät eritäin paljon 
- Eloisan ongelma ei ole Haukivuorella tapahtuvan toiminnan kustannukset, vaan 

mm. henkilöstöpula, johon täytyy löytyä keinoja. Yksi suuri soteyksikkö ei lisää 
henkilöstön työhyvinvoin�a. 

- Haukivuoren aluejohtokunta katsoo, etä alueen elinvoimaisuus kärsii merkitäväs�, 
mikäli hyvinvoin�palvelut lakkautetaan ja toimiva ja kustannustehokas malli ajetaan 
alas. Aiemmin sote-palvelujen järjestämisen yhteydessä oli jo selvitety, etä 
Haukivuorella on järjestety palvelut kustannustehokkaas� verratuna alueen 
muihin yksiköihin. 

- On Mikkelin kaupungin etu, etä myös maaseutualueet säilyvät elinvoimaisina. 
Palvelujen saatavuus on tärkeimpiä vetovoimatekijöitä! 

 
 
Saatetaan �edoksi: Eloisa, Mikkelin kaupunki, Kela, Mikkelin kirjaamo 
 

8. Aluejohtokunnan palautelaa�kko 
Aluejohtokunta keräsi palauteita palautelaa�kkoon kesämarkkinoilla 15.7. Laa�kkoa 
ehdotetaan pysyväs� Wanhaan Osulaan 

9. WWW-sivut  
Haukivuori.fi tarvitsevat päivitystä, jota kysytään Saku Niilo-Rämältä.  
Www-sivujen ajankohtaista-osio otetaan pois ja �lalle Facebook-feed, jolloin saadaan 
sivujen sisältöä ajantasaiseksi. 
Lisäksi pyydetään suora linkki mikkeli.nyt -sivujen Haukivuori-tapahtumiin, mikä palvelisi 
paremmin ”Tapahtumat”-osiota ja ohjaisi myös paikallisia toimijoita ilmoitamaan 
�laisuudet mikkelinyt.fi sivuille.   
 

10. Seuraava AJK:n varsinainen kokous, ajankohta ma 9.10. klo 18. Aluejohtokunta pitää 
tarvitaessa Teams-tapaamisia. 

11. Puheenjohtaja pää� hybridikokouksen klo 19.40. 

 


